
خون بازی!

البته این عنوان نام فیلمی از رخشــان بنی اعتماد 
است اما در این مقاله به تشریح ایجاد بانک خون و 
در ادامه دستگاهی عریض و طویل که نهاد دولتی 
به همین منظور می پردازیم که بیشــتر بروکراسی 

شد تا خدمت رسان!
 اوایل دهه پنجاه که ســازمان انتقال خون کشور 
در وزارت بهداری تأسیس شــد به دلیل استقبال 
نکــردن جامعــه در قبال اهدای هر کیســه خون 
رقــم قابل توجهی پرداخت می کردند و به پذیرایی 
مفصل از داوطلبان با غذای گرم و میوه و شیرینی 
می پرداختنــد. حتــی رقمــی هم بــه متقاضیان 
نیازمند پرداخت می شــد تا این امر صف طویلی را 
بخصوص از معتادان به مواد مخدر برای اســتفاده 
از خوراکی هــای رایگان و دریافــت پول در مقابل 
این مراکز باعث شــود آن زمان ایــران به یکی از 
کشورهای پر استقبال داوطلبان اهدا در دنیا تبدیل 
تا صادرات پلاســما هم به نفــت و دیگر مواد اولیه 
خام تبدیل شود که اروپا و بخصوص کشور فرانسه 

از خریداران عمده آن بود. 
البتــه اگرچــه پس از پیــروزی انقلاب اســلامی 
خرید خون و پذیرایــی از اهداکنندگان کمرنگ و 
به مرورزمان حذف شــد اما در دهه اول بیشــترین 
میــزان خون اهدایی در همــه و بخصوص مناطق 
جنگی بــه دســت می آمد تــا بیمارســتان های 
شــهری و درمانگاه های جبهه هــا را خودکفا کند 
که بتوانند اعمال جراحی فــراوان را بدون نگرانی 
انجام دهند. پایان جنگ آغــازی بود برای نقصان 
اهــدای خــون درحالی کــه نهاد مردمــی آن نیز 
به مــرور به یک ســازمان دولتی تبدیل شــده بود 
تا در هر اســتان مدیرکل و ادارات متنوع داشــته 
باشــد و شهرســتان های آن نیز شــعبه ای از این 
اداره کل تأســیس کنند و تعداد پشت میزنشین ها 
از کارشناســان مســئول در بخش دریافت خون 
بیشتر باشد! چنانکه در استان اصفهان با جمعیتی 
بیش از پنج میلیون نفر تعداد مراکز دریافت خون 
به اندازه انگشتان دودست هم نمی رسد درحالی که 
کلان شــهر اصفهان به تنهایی نیازمنــد به حداقل 
مراکز اهدا در پانزده منطقه شهرداری آن است اما 
2 تا 4 شــعبه نیمه وقت یعنی از آغاز صبح تا پایان 
وقت اداری دارد که معروف ترین آن ها شــعبه پل 
خواجو است تا شیفت هایی هم در زمان های خاص 

به آن اضافه شود. 
در آخریــن روزهای ماه ذی الحجــه پیامکی روی 
گوشــی تلفن های همراه داوطلبان پرونده دار ثبت 
شد که از آن ها درخواست می شد به مراکز مربوطه 
بــرای اهدا مراجعه کنند اما وقتی یکی از این افراد 
در همان روز به شــعبه پل خواجو می رود با کمال 
تأســف با صفی داوطلبان مواجه می شود و باید در 
نوبــت انتظار باشــند زیــرا از 20 تخته مخصوص 
تنها 2 تخت با دو پرســنل فعال بودند که این امر 
باعث اتــلاف وقت در گرمای بالاتــر از 42 درجه 
شــهر می شــد و داوطلب را ناچار می کرد بین دو 
تا 4 ســاعت منتظر بمانــد و یا از قید اهدای خون 
بگذرد! یکی از افرادی که ســابقه ممتد در اهدای 
خون دارد می گفت: »وقتی از معطل ماندن خسته 
شدم به یکی از کارشــناس دریافت خون اعتراض 
کــردم که او هم از این اوضاع بهــم ریخته دلخور 
بود بنابراین به طبقه دوم مدیریت رفتم تا گله مند 
شــوم اما به راحتی فهمیدم آن ها نیز آمادگی لازم 
را برای دادن کاســه کله به مراجعه کنندگان دارند 
زیــرا در کمال ادب و متانــت اعتراضات مرا تأیید 
و قول دادند در اســرع وقت به ســالن اهدا آمده و 
اوضاع را مناسب کنند درحالی که ما رفتیم و آن ها 
نیامدند.« سوأل اینجاست چرا وقتی آمادگی لازم 
را ازنظر نیروی انســانی و دیگــر امکانات موردنیاز 
برای دریافت خون ندارند فراخوانی می دهند و این 
تعــداد باقی مانده از گذشــته را هم که علاقه مند 
و متعهــد هســتند ناامید و نگــران می کنند؟ آیا 
نیروهای مســتقر در اداره کل انتقال خون استان 
نمی توانند چنــد روزی پشت میزنشــینی را کنار 
بگذارند و ضمن دیــدن دوره ای کوتاه مدت در این 
مقاطع حساس به کمک بخش دریافت خون بروند 
تا اینهمــه مراجعه کنندگان مشــتاق با تخت های 
خالی و بدون متصدی روبرو نباشند؟ سازمان اداری 
و استخدامی کشــور به جای برنامه ریزی به منظور 
برگــزار آزمون های اســتخدامی باید در اندیشــه 
مدیریــت بکارگیری اینگونه نیروهایی باشــند که 
در پشــت میزهای فسیل می شوند! سازمان انتقال 
خون در ظاهر یک اســم ساده اســت اما کوتاهی 
در انجام وظیفه توســط عوامل و مدیریت های آن و 
بالاتر می تواند برای جامعه بیمار گران تمام شود. 

یادمان باشد دو ســال پیش با بورس بازی کردیم 
و نتایجش تاســف بارش را دیدیم! با اقتصاد بازی 
کردیم و رکودش را شاهد بودیم! به آب بی اعتنایی 
کردیم و ناظر فرونشســت و چالش بی آبی در همه 
زمینه هــا هســتیم! به تعلیم و تربیــت بی توجهی 
کردیم که امروز عواقبش تلخش عیان شود! ازدیاد 
جمعیت قابل اعتنا را در دهه شــصت شاهد بودیم 
اما برای آن بستری فراهم نکردیم تا ادامه دار باشد! 
زمینــه ارتقــاء و اعتماد به امنیت شــغلی را برای 
جوانان فراهم نکردیم و امروز بحران مهاجرت را به 
عینــه می بینیم! لطفا دیگر با خون بازی نکنیم که 

بحرانی مصیبت بار دارد!

بی توجهی تا کی؟!

حضــرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی 
در حکمی حجت الاسلام آقای موســوی مقدم را به عنوان 

نماینده جدید ولی فقیه در بنیاد شهید منصوب کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است.

بسم الّل الرّحمن الرّحیم
جناب حجت الاسلام آقای موسوی مقدم )دامَ توفیقُه(

با توجه به استعفای حجت الاسلام آقای حاج شیخ یوسفعلی 
شُــکری از نمایندگی در بنیاد شهید و تشکر از تلاش های 

ایشان، جنابعالی را که سابقه خدمت در آن بنیاد را دارید و 
از صلاحیت های لازم برخوردار می باشید، به عنوان نماینده 
خود در بنیاد مزبور منصوب می کنم. لازم اســت با استفاده 
از تجربیات گذشــته، به وظائف مربوط به این نمایندگی در 

تقدیم خدمــات فرهنگی و معنوی بــه خانواده های مکرم 
شهیدان عزیز و ایثارگران رسیدگی نموده و گام های مؤثری 

بردارید. توفیقات شما را از خداوند متعال مسئلت دارم.
سیدعلی خامنه ای - 1/5/1402
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گزارش
با حکم رهبر انقلاب؛ 

موسوی مقدم نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید شد

مرحله اصلــی و فاز عملیاتی یازدهمیــن رزمایش اقتدار هوایی 
فداییان حریم ولایت، امروز با اعلام رمز »یاحســین)ع(« توسط 
امیر ســرتیپ خلبان حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش 
در منطقه عمومی انارک اصفهان و با شرکت پایگاههای این نیرو، 

با محوریت پایگاه هوایی شهید بابایی برگزار شد.
فرمانــده نیروی هوایی ارتش درباره ایــن رزمایش گفت: در این 
رزمایش، نیروی انســانی جوان و خلاق که تمامی تخصص های 
خود را در داخل کشــور و زیر نظر اســاتید داخلی فراگرفته اند، 
بــا بهره گیــری از ۹2 فروند انواع جنگنده های شــکاری رهگیر، 
بمب افکن و هواپیماهای بدون سرنشین به اجرای انواع عملیات 
شناسایی و عکس برداری، انهدام اهداف هوایی و زمینی، عملیات 
روانی، جنگ الکترونیک، پدافند غیرعامل و آزمایش سامانه های 

تولید شده جدید و ادوات مدرن پرداخت.
وی افــزود: این رزمایش از جمله رزمایش هــای مصوب قرارگاه 
مرکزی حضرت خاتم الانبیاء )ص( اســت و به منظور ارتقا توان 
رزم، کســب الگوی مناسب برای نبرد در شــرایط واقعی با بکار 
گیری انواع هواپیماهای با سرنشــین و بدون سرنشین به صورت 

دو سویه برنامه ریزی و اجرا شد.
فرمانــده نیروی هوایی ارتش ادامه داد: ایــن رزمایش با تکیه بر 
خودکفایــی و خودباوری نیــروی هوایی ارتش برگزار می شــود 
و طــی آن خلبانان جوان، مســتعد، تیزهوش، آمــوزش دیده و 
مقتــدر، به همراه کارکنان فنی، متخصــص و متعهد این نیروی 

الهی، با بهره گیری از تجارب پیشکســوتان ۸ سال دفاع مقدس، 
تاکتیک های رزمی و انواع عملیات های دور ایستا و آفندی پهپادی 
به صورت نقطه زن و انهدامی را اجرا کردند. امیر واحدی پیام مهم 
این رزمایش را دوســتی، صلح، آرامش و امنیت در منطقه عنوان 
کرد و گفت: امنیت پایدار، توســعه و تحکیــم روابط منطقه ای، 
حســن همجواری و دفاع از مرزهای هوایی کشــور از محورهای 
رزمایش اســت. نیروی هوایی ارتش در کنار سایر نیروهای مسلح 
کشور و تحت اوامر فرماندهی معظم کل قوا، وظیفه تأمین امنیت 

آسمان ایران اسلامی را به عهده دارد.
امیر سرتیپ دوم علیرضا رودباری سخنگوی یازدهمین رزمایش 
اقتــدار هوایی فدائیــان حریم ولایت ۱402، نیــز گفت: بعد از 
گسترش هواپیماهای شــکاری و هواپیماهای بدون سرنشین، از 
روزهای قبل از پایگاه های نیروی هوایی ارتش به پایگاه شــهید 
بابایی اصفهان و منطقه تیراندازی شهید ابو عطا انارک اصفهان، 
روش های مقابله با حملات نیروهای حمله ور در نقش دشــمن، 
با اســتفاده از تاکتیک های نوین، به صورت دو طرفه کنترل شده 
انجام شــد. وی افزود: علاوه بر پایگاه شــهید بابایی، پایگاه های 
شهید لشکری تهران، شــهید نوژه همدان، شهید دوران شیراز، 
شهید یاسینی بوشهر، شــهید عبدالکریمی بندرعباس، وحدتی 
دزفول، شــهید فکوری تبریز، شهید حبیبی زهام مشهد، شهید 
حسینی بیرجند و برادران شهید دلحامد چابهار، بصورت مستقیم  

و غیر مستقیم در این رزمایش شرکت کردند.

رئیس ستاد انتخابات کشــور گفت:لازم است برای تأیید اسناد 
و مدارک داوطلبان با ۵ مرجع که دارای پنجره واحد هســتند 

ارتباط بر خط داشته باشیم لذا این کار در حال انجام است.
محمدرضا غلامرضا رئیس ســتاد انتخابات کشــور در گفتگو با 
مهر و در خصوص سامانه پیش ثبت نام انتخابات مجلس شورای 
اســلامی، گفت: هفته گذشته سامانه پیش ثبت نام انتخابات را 

رونمایی کردیم.
وی افزود: از ســویی هرچند قانون جدیــد انتخابات هنوز ابلاغ 
نشــده اســت اما به هر حال برای آنکه در عمل انجام شده قرار 
نگیریم، تدابیر لازم را اندیشــیده ایم. بــه همین خاطر ضرورت 

داشت که سامانه را زیر بار ببریم.
معاون سیاســی وزارت کشور اظهار داشت: بر اساس ابلاغی که 
در سراســر کشــور انجام دادیم با همکاری ستادهای انتخاباتی 
اســتان ها یک سهمیه برای مراکز اســتان ها و نیز یک سهمیه 
نیــز برای یکایک فرمانداری ها در نظــر گرفتیم، تا با روند ثبت 
نام آشــنا شوند؛ چنانچه اگر قرار باشد در آینده کسانی که ثبت 
نام کردند به مشــکلی برخــورد کنند طبیعتاً بــه فرماندارها و 

بخشدارها مراجعه می کنند.
وی ادامه داد: الحمدلله این آزمایش بدون مشــکلی با موفقیت 
انجام شد. طبق اعلامی هم که داشتیم قرار شد که اگر در مرحله 
پیش ثبت نام در بخش های مختلف مشکلاتی وجود داشته آن 
را به اطلاع ما برســانند. غلامرضــا در خصوص اهمیت موضوع 
آموزش در انتخابات تاکید کرد: لازم است کارهای آموزشی لازم 
در خصوص انتخابات برای عموم مردم و نیز داوطلبین انتخابات 
انجام بگیرد تا داوطلبان با سامانه آشنا شوند و مشخص شود به 

کدام درگاه باید مراجعه کند.
رئیس ســتاد انتخابات کشــور در خصوص اهمیت تأیید اسناد 
مورد ارائه داوطلبان گفت: لازم اســت برای تأیید اسناد و مدارک 
داوطلبان با ۵ مرجع که دارای پنجره واحد هستند ارتباط بر خط 
داشــته باشیم، لذا این کار در حال انجام است تا موارد مورد نظر 
مانند سند هویتی افراد مانند نام و نام خانوادگی را از طریق پنجره 
واحدی و به شــکل بر خط از سازمان ثبت استعلام بگیریم. این 
امور هم در حال انجام اســت تا بدون هیچ گونه مشکلی کار انجام 
شــود. وی درباره تدوین آئین نامه قانون جدید انتخابات تصریح 

کرد: برای تدوین آئین نامه قانون جدیدی که هنوز ابلاغ نشــده 
اســت کمیته ای تشکیل دادیم تا به سرعت و با ابلاغ قانون، آن را 

به نگارش در آوریم.
طبق قانــون جدید انتخابات که توســط نمایندگان مجلس به 
تصویب رســیده است، و برای نخستین بار از ۱۶ مردادماه پیش 

ثبت نام انتخابات مجلس آغاز خواهد شد.
در همین زمینه طحان نظیف، ســخنگوی شورای نگهبان گفته 
اســت: مهلت های رســیدگی به صلاحیت های داوطلبان اکنون 
منطقی نیســت. قانون فعلــی که در ســال ۱۳۷۸ به تصویب 
رســیده اســت، این میزان ثبت نامی نداشــتیم و 20 روز برای 
شورای نگهبان در نظر گرفته است. اکنون لازم است مهلت های 
رسیدگی وسیع تر شود. برای ما بسیار مهم است تا حقی از کسی 
ضایع نشــود. دفاعیات افراد باید شنیده شــود و فرصتی برای 
پاسخگویی و ارائه مستندات آن ها در نظر گرفت. البته این کارها 
انجام می شــود اما در یک مدت زمــان کوتاه. این مصوبه تلاش 
کــرده تا مهلت ها را منطقی تر کند و این از مزایای این مصوبه و 

در راستای حقوق مردم و داوطلبان است.
ســخنگوی شــورای نگهبان دیگر ویژگی این مصوبه را طراحی 
مرحله »پیش ثبت نام« عنوان کرد و گفت: این مرحله با اتکا به 
سیاست های کلی پیش بینی شده است. در مرحله پیش ثبت نام، 
مدارک مورد نیاز افراد برای ثبت نام مورد بررســی قرار می گیرد 
و چنانچــه مدارک آنان ناقص باشــد، از آنان ثبت نامی به عمل 

نخواهد آمد که سپس با پیامدهای رد صلاحیت روبرو شوند.
طحان نظیف افــزود: برخی افراد یک ســری مدارک تحصیلی 
دارند که تصور می کنند، معتبر اســت. در گذشته مرسوم بود که 
دســتگاه های اجرایی دوره های آموزشی برگزار می کردند و یک 
گواهی نامه به شــرکت کنندگان داده و گفته می شــد که معادل 
مدرک کارشناســی ارشد است. در حالی که وزارت علوم )مرجع 
تصمیم گیری در این باره( این مدارک را به رسمیت نمی شناسد. 
برخی افراد هــم محکومیت های قضائی دارنــد که طبق قانون 
چنین افرادی نمی توانند ثبت نام کنند. تعداد این گونه افراد نیز 
کم نیستند. در مرحله پیش ثبت نام، شرایط افراد بررسی می شود 
و در صورتی که دارای شرایط باشند می توانند ثبت نام کنند. این 

موضوع نیز در راستای حقوق مردم و داوطلبان است.

معاون سیاسی وزیر کشور:

کمیته نگارش آیین نامه قانون جدید انتخابات تشکیل شد
جلســه علنی مجلس به ریاســت محمدباقر قالیباف برگزار شد و ادامه رســیدگی به گزارش شور دوم 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل چهل و چهارم قانون اساسی در مورد طرح 
تامین مالی و جهش تولید، رســیدگی به گزارش کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها پیرامون طرح 

اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی در دستورکار نمایندگان قرار گرفت.
در جریان جلســه علنی،  با رای نمایندگان ماده مربوط به برگزاری انتخابات تناسبی مجلس در تهران از 

طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی حذف شد.
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها هم تاکید کرد: با توجه به مصوبه امروز مجلس و حذف 
بند مورد اختلاف بین مجلس و هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام در طرح اصلاح موادی 

از قانون انتخابات مجلس، این قانون در انتخابات سال جاری لازم الاجرا خواهد بود.
در ادامــه، نمایندگان مــاده ۱۱ و ۱2 طرح تامین مالی و جهش تولیــد ازطریق اصلاح قوانین حداکثر 
اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی کشــور و حمایت از کالای ایرانی و رفع موانع تولید رقابت پذیر و 
ارتقای نظام مالی کشور را تصویب کردند؛ همچنین مواد ۹ و ۱0 برای بررسی بیشتر به کمیسیون ارجاع 
شــد. بر این اســاس نمایندگان به بانک ها و موسســات اعتباری غیربانکی مجوز مشارکت در طرح های 

زیربنایی و تملک دارایی های سرمایه ای از محل منابع خود را دادند.
در جلســه علنی امروز همچنین کلیات و جزییات لایحه موافقتنامه همــکاری های امنیتی و انتظامی 

بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری قرقیزستان  به تصویب نمایندگان مجلس رسید.
در بخش دیگری از جلسه علنی، حسینعلی حاجی دلیگانی در تذکر خود از منتشر نشدن قانون بودجه 
۱402 و پیوســت های آن توســط ســازمان برنامه و بودجه انتقاد کرد و در واکنش به این تذکر، رئیس 
مجلس خطاب به ســید محمد حســینی معاون امور مجلس رئیس جمهوری تاکید کرد: 4 ماه از سال 
گذشــته و هنوز اســناد بودجه انتشار پیدا نکرده است؛ بودجه ابلاغ شــده است اما حتماً لازم است که 

سازمان برنامه و بودجه به این موضوع)انتشار اسناد بودجه( عنایت داشته باشد.
سه نماینده مجلس »حجت الاسلام علیرضا سلیمی، مجتبی یوسفی، مهرداد گودرزوند« هم در تذکرات 
جداگانه ای هتک حرمت مجدد قرآن کریم را محکوم کرده و خواســتار پیگیری این موضوع از ســوی 
دستگاه دیپلماسی شدند. در تذکر دیگری، سلمان اسحاقی نمایندت قائنات با بیان اینکه اهانت به قرآن 
برنامه رژیم صهیونیســتی اســت گفت: جهان اسلام با یک موضع گیری مشــخص در برابر این اهانت ها 
بایســتد. همچنین علیرضا ورناصری نماینده مردم مسجد ســلیمان تاکید کرد: باید به سرعت برخورد 

متناسب با قوانین بین المللی پیرامون هتک حرمت به قرآن کریم صورت گیرد.
علیرضا ســلیمی هم با بیان اینکه اقدام شنیع توهین به قرآن به اسم آزادی از اموریست که تعجب آمیز 
و خنده دار است، گفت: صهیونیست ها که پشت پرده این مسئله هستند بدانند که نمی توانند برای خود 
حاشــیه امن ایجاد کنند، البته متعجم که از ســازمان کنفرانس اسلامی که در برابر این موضوع سکوت 
کرده است.. درتذکری دیگر دراین باره، حسن شجاعی نایب رییس کمیسیون اصل نود گفت: قرآن جان 

ما است و اروپا نباید با اهانت به قرآن امنیت خود را به خطر بیندازد.
همچنین نماینده مردم کاشــمر به همراه ۱۹ نفر از نمایندگان در تذکر کتبی به رئیس جمهور بر لزوم 

پیگیری قانون در خصوص مواضع بدون سند چهره های مشهور به ویژه هنرمندان تاکید کردند.

در جلسه دیروز مجلس شورای اسلامی چه گذشت؟

برگزاری انتخابات تناسبی منتفی شد

 اصلاح ایرادات شورای نگهبان 
به طرح ساماندهی اجاره بها 

ســخنگوی کمیسیون عمران گفت: بخشــی از ایرادات طرح کنترل و ساماندهی اجاره بهای 
املاک مســکونی باقی مانده است و در جلسه آتی کمیسیون مورد بررسی قرار گرفته و پس 

از بررسی و اصلاح برای تایید نهایی به صحن مجلس ارسال می شود.
عبدالجلال ایری ســخنگوی کمیســیون عمران در گفت وگو با فارس ضمن تشــریح جلسه 
کمیسیون عمران مجلس شورای اســلامی، گفت: این جلسه که با حضور غلامرضا ملابیگی 
عضو حقوقدان شــورای نگهبان، کارشناســان مرکــز پژوهش ها و مســئولان وزارت راه و 
شهرســازی برگزار شد، ایرادات شورای نگهبان به طرح کنترل و ساماندهی اجاره بها املاک 
مســکونی مورد بررســی قرار گرفته و ابهامات آن رفع و اصلاح گردید. نماینده مردم خمین 
در مجلس شورای اسلامی گفت: بخشی از ایرادات وارده به طرح مذکور به دلیل نوآوری ها و 
طرح مسائل جدید برای کنترل بازار اجاره بها بود که از جمله آنها می توان به ایجاد سکو های 

اطلاعاتی و ضمانت های اجرایی برای ثبت اطلاعات در سامانه املاک و اسکان اشاره کرد. 
ســخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اســلامی با اشاره به ابهامات شورای نگهبان به 
طرح کنترل و ساماندهی املاک مسکونی، اظهار کرد: به عنوان مثال شورای نگهبان واگذاری 
اختیار تعیین قیمت و تعرفه را به نهادهای دولتی بدون ذکر ضابطه و معیار داده بود که منجر 
به اختیار تام آن نهاد در تعیین قیمت، تعرفه و عدم امکان نظارت بر آن ها می شــد که مغایر 
اصل ۸۵ قانون اساســی تشخیص داده شده بود که با تعیین ضابطه توسط کمیسیون عمران 
مجلس این ایراد بر طرف شــد.وی یادآور شد: بخشــی از ایرادات طرح کنترل و ساماندهی 
اجاره بهای املاک مســکونی  باقی مانده اســت و در جلسه آتی کمیسیون مورد بررسی قرار 

گرفته و پس از بررسی و اصلاح برای تایید نهایی به صحن مجلس ارسال می شود.

طحان نظیف: پیش ثبت نام در انتخابات اجرایی می شود
ســخنگوی شورای نگهبان گفت: یکی از مهمترین ویژگی های قانون جدید انتخابات، طراحی مرحله ای با عنوان »پیش ثبت نام« است و با ابلاغ 

این قانون این مرحله باید از مردادماه جاری آغاز شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان،  هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان در گفت وگو با بخش خبری ۱4 
ســیما درباره تصویب طرح »اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی« با حذف ماده ۵۳ در خصوص برگزاری انتخابات تناسبی 
در حوزه انتخابیه تهران اظهار داشت: حدود هفت سال پیش سیاست های کلی انتخابات از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شد و سال هاست که 
بحث اصلاح قانون انتخابات مطرح است. وی ادامه داد: سال گذشته طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس در دستورکار مجلس یازدهم 
قرار گرفت و پس از چند ماه بحث و بررسی در کمیسیون و صحن علنی نهایی شد. سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه پس از رفت و آمدی 
که این طرح ۵۷ ماده ای بین مجلس و شــورای نگهبان داشــت هیچ گونه ابهام و اشکالی برای شــورا باقی نماند، گفت:، اما هیات عالی نظارت 
 بر حُســن اجرای سیاست های کلی نظام نســبت به ماده ۵۳ آن که درباره برگزاری انتخابات به شکل تناســبی در حوزه انتخابیه تهران است، 

اشکالاتی داشت.
طحان نظیف خاطرنشان کرد: امروز با تدبیر مجلس محترم ۵۶ ماده ای که اشکال و ابهام نسبت به آن ها وجود نداشت، نهایی شد و با رای نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی، ماده ۵۳ حذف شد که می توان گفت که فرآیند اجرایی سازی آن برای انتخابات پیش رو طی خواهد شد.سخنگوی شورای 
نگهبان یکی از مهمترین ویژگی های قانون جدید انتخابات را طراحی مرحله ای با عنوان »پیش ثبت نام« اعلام کرد و بیان داشت: در این مرحله 
مدارک عینی افراد همچون مدارک تحصیلی، تابعیت، ســوء پیشینه کیفری و... از سوی دستگاه های مرجع همچون وزارت علوم، سازمان ثبت و 

احوال و قوه قضائیه مورد بررسی قرار خواهد گرفت. با ابلاغ این قانون این مرحله باید از مردادماه جاری آغاز شود.
وی دیگر ویژگی قانون جدید انتخابات را توسعه زمان های بررسی و اظهارنظر در بررسی صلاحیت ها دانست و یادآور شد: در انتخابات یازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی که سال ۹۸ برگزار شد، حدود ۱۶ هزار نفر ثبت نام کردند، اما زمان بررسی صلاحیت آن تعداد افراد کافی و منطقی 
نبود و همواره این نگرانی و دغدغه وجود داشت که حقی از داوطلبان و مردم تضییع شود. طحان نظیف همچنین گفت که در این قانون وظایف 
و اختیارات مجری و ناظر نظام مندتر و احکام تبلیغات و تخلفات به روزرســانی شــده است. ســخنگوی شورای نگهبان ضمن اینکه این قانون را 
گامی در راســتای عملی ساختن سیاســت های کلی انتخابات دانست، ابراز امیدواری کرد این قانون هرچه سریعتر برای اجرا ابلاغ شود و شاهد 

عملی سازی آن باشیم.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید

یازدهمین رزمایش اقتدار هوایی »فدائیان حریم ولایت« برگزار شد

 امنیت آسمان ایران 
زیربال تیزپروازان ارتش


